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صدور 1500 اخطار قطع گاز برای ساختمان های دولتی لرستان
102 روستا گازرسانی شد

ســپهرغرب، گروه خبر: مدیرعامل شــرکت گاز 
لرستان با اشاره به صدور یک هزار و 500 اخطار قطع 
گاز برای ســاختمان های دولتی لرستان گفت: 102 
روستای استان در 6 ماهه نخست امسال گازرسانی 

شد.
کرم گودرزی با اشــاره به تعداد مشــترکان شرکت گاز 
اســتان لرستان اظهار کرد: شــرکت گاز در استان لرستان 
درمجمــوع 558 هزار مشــترک در بخش هــای صنعتی، 
خانگــی و تجاری دارد که از این تعداد 528 هزار در بخش 
خانگی، هزار و 837 مشترک در بخش صنعت، 52 جایگاه 
ســی ان جی و مابقی مشترکان شــامل واحدهای تجاری، 

عمومی، مساجد و مراکز بهداشتی می شود.
وی افزود: از تعداد 25 شــهر اســتان اکنون 24 شهر از 
نعمت گاز برخوردارند و عملیات گازرسانی به شهر شول آباد 
نیز به عنوان آخرین شــهر با پیشرفت فیزیکی بیش از 76 
درصد در حال انجام است بر همین اساس ضریب نفوذ گاز 

در بخش شهری استان 99.9 دهم درصد است.
مدیرعامل شــرکت گاز اســتان لرســتان با بیان اینکه 
ضریــب نفوذ گاز در بخش روســتایی اســتان بیش از 90 
درصد است عنوان کرد: دو هزار 363 روستای واجد شرایط 
گازرسانی در اســتان داریم که از این تعداد تاکنون هزار و 

821 روستا از نعمت گاز برخوردار شده اند.
گودرزی در رابطه با تأمین گاز پایدار در لرســتان بیان 
کرد: از ابتدای امسال اقدامات بسیار خوبی جهت تأمین گاز 
پایدار استان در فصل سرما انجام شده است و خوشبختانه 
در راستای زیرساخت تأمین گاز پایدار در استان هیچ گونه 

مشکلی نداریم و از هم استانی ها انتظار داریم بهینه مصرف 
کنند.

وی گفت: با توجه به فصل ســرما جهــت صرفه جویی 
مصرف گاز در بخش دولتی با توجه به بخشنامه معاون اول 
رئیس جمهور کلیه ســازمان های دولتی یک ساعت قبل از 
شروع کار سیستم های گرمایشی را روشن و یک ساعت قبل 
از پایان کار این سیســتم ها را خاموش کنند و همچنین بر 
اساس بخشنامه مذکور سازمان های دولتی موظف هستند 
نســبت به مدت مشابه سال قبل 10 درصد کاهش مصرف 

گاز داشته باشند.
وی تصریح کرد: در راســتای دستور مقام معظم رهبری 
مبنی بر کمک به اقشار کم درآمد و همچنین مصوبه شرکت 
ملی گاز در راستای تشویق مشترکان کم مصرف مشترکانی 

کــه کمتر از 200 مترمکعب در ماه گاز مصرف کنند تعرفه 
گاز بهای آن ها رایگان اســت ولی مشترکان پرمصرفی که 
بیش از 200 مترمکعــب گاز در ماه مصرف کنند چنانچه 
بتوانند نســبت به ســال های 96 و 97 مصرف خود را 10 
درصد کاهش دهنــد گاز بهاء آن ها 15 درصد کاهش پیدا 
می کند ولی اگر 10 درصد افزایش داشته باشند هزینه گاز 

بهاء آن ها با 15 درصد افزایش لحاظ می شود.
مدیرعامل شرکت گاز لرســتان با اشاره به طرح پایش 
مصــرف روزانه گاز اماکن دولتی در ســطح اســتان گفت: 
از ابتــدای امســال تاکنون 9 هزار و 97 مورد بازرســی از 
ســاختمان های دولتی انجام شده که منجر به صدور هزار و 
500 اخطــار قطع گاز و هزار و 345 مورد قطع جریان گاز 
ساختمان های دولتی به دلیل عدم رعایت الگوی مصرف شده 

و پس از اخذ تعهد بلافاصله گاز آن ها وصل شده است.
گــودرزی در رابطه با اقدامات شــرکت گاز اســتان در 
راســتای مقابله با پدیده گازگرفتگی و مرگ خاموش اظهار 
کرد: شرکت گاز استان لرســتان با راه اندازی کمپین نه به 
مرگ خاموش و مســمومیت های ناشــی از گاز طبیعی در 
استان آموزش هایی از قبیل اطمینان از هواکش، استفاده از 
کلاهک اچ، فاصله استاندارد شیلنگ گاز و وسیله گرمایشی 
و غیره را از طریق رسانه ها به مردم ارائه داده تا بتوانیم این 

مسمومیت ناشی از گاز را به صفر برسانیم.
وی در رابطــه با پروژه های شــرکت گاز اســتان افزود: 
در شــش ماهه نخست امسال 102 روســتا و 147 صنعت 
گازرسانی شدند و اکنون نیز آمادگی گازرسانی و افتتاح 83 

روستا و 38 صنعت در دهه فجر را در سطح استان داریم.

پنجرهاستانها
روغن کرمانشاهی

روغن حیوانی که به اسم روغن زرد نیز شناخته شده است، از شیر گاو و گوسفند تهیه می شود پس از اولین مرحله تولید روغن حیوانی، دوشیدن 
شــیر از گاو یا گوســفند است که یا به شکل سنتی و یا به شکل صنعتی تولید می شود و استان کرمانشاه به دلیل تنوع و تعدد مراتع گیاهی از 

قابلیت منحصر بفردی در این زمینه برخوردار است.

امام جمعه پلدختر انتقاد کرد؛
نبود نمازخانه 

در برخی ادارات پلدختر
سپهرغرب، گروه خبر: امام جمعه پلدختر با انتقاد 
از نبود نمازخانه در برخی ادارات این شهرستان گفت: 
باید بهترین و پاک تریــن مکان به این امر اختصاص 

داده شود.
حجت الاسلام سید محسن موسوی در جلسه ستاد اقامه 
نماز شهرســتان پلدختر اظهار کرد: اهمیت جایگاه نماز در 
قرآن و احادیث و آموزه های دینی به ویژه امر به برپایی نماز 

جماعت مورد تأکید قرار گرفته است.
وی افزود: در این راســتا ســتادی جهت ترویج فرهنگ 
نماز در کشور تشکیل شــده و هرساله اجلاس نماز برگزار 
می شود و مقام معظم رهبری به این مناسبت پیام جدیدی 

به این اجلاس صادر می کنند.
امام جمعــه پلدختر، بر ضرورت توجه به اهمیت برپایی 
نمــاز جماعت در ادارات شهرســتان تأکید کــرد و گفت: 
متأسفانه برخی ادارات شهرستان نماز خانه ندارند که انتظار 
مــی رود با توجه به اهمیت ایــن فریضه مهم در این ادارات 

بهترین و پاک ترین مکان به این امر اختصاص داده شود.
موســوی عملکرد دبیر ســتاد اقامه نماز در شهرستان 
پلدختر را مطلوب ارزیابی کرد و افزود: عملکرد این ســتاد 
در فضــای مجــازی و حقیقــی مطلوب اســت و ادارات و 
آموزش و پرورش که در این زمینه فعالیت دارند با این ستاد 

همکاری لازم را داشته باشند.
وی یادآور شد: نماز جماعت یکی از شعائر مذهبی است 
که در جامعه اســلامی به آن تأکید فراوان شــده و برکات 
زیادی دارد و همگان موظف به ترویج فرهنگ نماز و ترغیب 

افراد و خانواده به اقامه این فریضه الهی هستیم.
امام جمعه پلدختر گفت: خوشــبختانه، مســئول حوزه 
علمیه امام رضــا )ع( پلدختر در تأمین امام جماعت خوب 
عمل کردند و در تمام مســاجد سطح شــهر و روستاهای 
شهرســتان به امامــت روحانی به صورت جماعــت برگزار 

می شود.

118 زندانی در کرمانشاه آزاد شدند

سپهرغرب، گروه خبر: مدیر کل زندان های استان 
کرمانشاه گفت: 96 زندانی در سومین مرحله اجرای 
طرح پایش زندانیــان و 22 زندانی با همکاری خانه 

اصناف کرمانشاه آزاد شدند.
سومین مرحله اجرای طرح پایش زندانیان برگزار شد.

حمیدرضــا پوریانــی، مدیــر کل زندان هــای اســتان 
کرمانشــاه در توضیح طــرح پایش و غربالگــری زندانیان 
که در زندان های کشــور به اجرا در آمده اســت، گفت: در 
راســتای بخش نامه رئیس قوه قضائیــه وضعیت زندانیان و 
تحقق اهداف اجرای حبس، رصد و پایش می شود و کسانی 
که مســتحق برخورداری از ارفاقات قانونی همچون آزادی 
مشروط، تعلیق اجرای مجازات و… هستند بیش از گذشته 

مورد توجه و پیگیری قرار می گیرند.
وی با اشــاره به اجرای سه مرحله از این طرح در استان، 
گفت: در این مرحله 96 زندانی در اجرای طرح پایش و 22 

زندانی با همکاری خانه اصناف کرمانشاه آزاد شدند.
رئیس کل دادگســتری استان کرمانشــاه نیز در ادامه، 
گفت: در این طــرح پرونده تک تک زندانیانی، که بیشــتر 
مــدت حبس خود را تحمل کــرده و مدت کمی باقی مانده 
و مشمول شاکی خصوصی نیستند، بررسی و ارفاقاتی داده 

می شود.
پرویــز توســلی زاده، افزود: ایــن ارفاقات شــامل حال 
مرتکبین جرائمه مهم و خاص نمی شــود؛ بار دیگر هشدار 
می دهم کســانی که مرتکب جرائم خشــن می شوند کوتاه 

بیایند چون مجازات های سختی در انتظار آن ها است.

خبــر

پیگیری خواسته بازنشستگانی 
که تجمع کردند

مشکل چگونه حل می شود؟

بازنشســتگان  خبــر:  گــروه  ســپهرغرب، 
تأمین اجتماعی خواستار رسیدگی به وضعیت حقوقی 

خود شده و در این راستا تجمعاتی را انجام دادند.
برای چندمین بار در سال جاری شاهد تجمع بازنشستگان 
تأمین اجتماعی اســتان لرســتان به منظور رســیدگی به 

وضعیت حقوقی شان بودیم.
روز گذشــته نیز تعدادی از بازنشستگان تأمین اجتماعی 
به صورت مسالمت آمیز تجمعی را در مقابل اداره کل تعاون، 

کار و رفاه اجتماعی لرستان برگزار کردند.
همسان سازی و متناسب سازی حقوق بازنشستگان تأمین 

اجتماعی از مطالبات جدی معترضان است.
به منظور پیگیری وضعیت و خواســته بازنشســتگان با 
سرپرســت اداره کل تأمین اجتماعی اســتان گفت وگویی 

انجام داده ایم که در ادامه می خوانید.
منصور شــرفی چگنــی با بیان اینکه ایــن اولین تجمع 
بازنشســتگان تأمین اجتماعی نبوده و مختص به لرســتان 
تنها نیســت، عنوان کرد: برای چهارمین بار است که شاهد 
تجمع بازنشستگان هستیم، بارها هم این را مطرح کرده ایم 
که ما رابط هســتیم و کار اجرایی که در این زمینه بتوانیم 
انجام دهیم وجود ندارد، تنها کاری که از دســت ما ساخته 
است انتقال خواسته بازنشستگان است که تاکنون و چندین 

مرحله این موارد به مرکز انعکاس داده شده است.
وی افزود: یک ســری از مطالبات مطرح شــده از سوی 
بازنشســتگان در ســطح ملی و حاکمیتی است یک سری 

دیگر نیز بر اساس قوانین و بخشنامه ها است.
سرپرســت اداره کل تأمین اجتماعــی لرســتان گفــت: 
بیشترین اعتراض بازنشســتگان نسبت به اختلاف طبقاتی 
بین لشــکری و کشوری و ســازمان تأمین اجتماعی است، 
موضوع دیگر اجرای ماده 29 قانون اساسی است؛ این قانون 
می گوید درمان برای اقشــار مختلف جامعه رایگان باشــد، 
واقعیت این اســت که مطالبه مطرح شــده در سطح ملی و 
کلان است و در حیطه اختیارات ســازمان تأمین اجتماعی 

نیست.
شــرفی بیان کرد: اجرای مــاده 96 یعنی میزان افزایش 
درآمد اقشــار جامعه متناســب با ســطح تورم نیز از دیگر 
مطالبات مطرح شــده اســت، این موضوع نیــز در اختیار 

سازمان تأمین اجتماعی نیست.
وی در رابطه با انتقاداتی که در خصوص متناسب ســازی 
مطرح می شود، بیان کرد: تاکنون دو مرحله متناسب سازی 
در مردادماه و آذرماه برای مشــمولین انجام داده ایم، اما این 
موضوع باید موردتوجه قرار بگیرد که متناسب سازی باید بر 

اساس سنوات و دریافتی افراد باشد.
سرپرســت اداره کل تأمین اجتماعی لرستان خاطرنشان 
کــرد: نتایج انعکاس مطالبه معترضان بازنشســتگان تأمین 
اجتماعی به دولت و مجلس منجر به این شــده که مرحله 
دوم همسان سازی را اجرا کنند البته اجرای آن زمان بر است.

شــرفی عنوان کرد: انجام مطالبات مطرح شده در حوزه 
اختیارات استانداری، تأمین اجتماعی و دیگر ادارات مرتبط 
در اســتان نیست بلکه باید در ســطح ملی و کلان تصویب 

شود.
وی در گفتگو با فارس با بیان اینکه یکی دیگر از مطالبات 
بازنشستگان عدم پرداخت مطالبات سازمان تأمین اجتماعی 
از ســوی دولت است، افزود: ســازمان تأمین اجتماعی 360 
هزار میلیــارد تومان از دولت طلبکار اســت که اگر بخش 
اعظمی از آن پرداخت شــود می توان همسان سازی را انجام 
داد زیرا ســازمان تأمین اجتماعی به لحــاظ منابع مالی در 

مضیقه است.

خبــر تدوین برنامه 10 ساله؛

گیاهان دارویی ظرفیتی برای ایجاد اشتغال در لرستان
ســپهرغرب، گــروه خبــر: با 
قابلیت های منحصر به فرد به ویژه در 
بخش گیاهان دارویی شناخته شده 
است، داشته هایی که می تواند زمینه 
بیکار  برای جوانان  را  اشتغال خوبی 

این استان فراهم کند.
زاگــرس را دیــار قابلیت های مغفول 
نامیده انــد، قابلیت هایی کــه آب و نان 
و حتی داروی ســاکنان خــود را تأمین 
می کنند تــا ظرفیت های ایــن موهبت 
کم نظیر شــگفتی همــگان را به دنبال 

داشته باشد.
مطابق برخی آمارها بیش از 800 قلم 
گیاه در منطقه زاگرس می روید که از این 
تعداد بیــش از 400 گونه آن ها از جمله 
گیاهان دارویی منحصر به فردی هستند 

که در این منطقه وجود دارند.
از ســوی دیگر لرســتان با موقعیت 
جغرافیایــی خاص در مرکز رشــته کوه 
زاگرس یک مرکز پژوهشــی بی نظیر در 
عرصه گیاهان دارویی محسوب می شود، 
مرکزی که بســیاری از گونه های گیاهی 
این دیار پرظرفیت را در خود جای داده 

است.
استانی با تنوع اقلیمی منحصر به فرد 

و گیاهان دارویی متنوع
تنــوع گیاهی  با  لرســتان اســتانی 
منحصر به فرد و گســتردگی و موقعیت 
اقلیمی هم در مناطق گرمســیری و هم 
در مناطق سردســیری است که این امر 
موجب شــده گیاهان دارویی زیادی در 

این استان رویش پیدا کنند.

از سوی دیگر اســتان لرستان از نظر 
تنوع اقلیمی یکی از نقاط کمیاب کشور 
محسوب می شــود که همین امر سبب 
تنوع گیاهان دارویی اســتان شده است 
به طوری که مطابــق برخی آمارها بیش 
از 120 گونه گیاهی بــا خواص دارویی 
فراوان در اســتان لرستان شناخته شده 

است.
ایــن در حالی ســت که اســتفاده از 
پتانســیل های طبیعی نهفتــه در منابع 
طبیعــی اســتان می تواند در راســتای 
دانشجویان  به کارگیری  و  اشــتغال زایی 
مرتبط  رشــته های  فارغ التحصیــلان  و 
مؤثر باشــد که از این دســت می توان به 
گیاهان  بخش  در  موجــود  ظرفیت های 

دارویی اشاره کرد.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان 
لرســتان در سخنانی با اشــاره به اینکه 
از مناطق بی نظیر کشور  لرســتان یکی 
در راســتای کشت گیاهان دارویی است، 
اظهار کرد: تنوع گیاهی بسیار زیادی در 

استان داریم.
کشت 18 هزار هکتار گیاهان دارویی

اســفندیار حســنی مقدم با اشاره به 
ســطح زیر کشــت گیاهــان دارویی در 
اســتان، عنوان کرد: حدود ســه هزار و 
300 هکتــار انواع گیاهــان دارویی در 
لرستان کشــت می شود که 14 هزار تن 

از این سطح برداشت می شود.
وی با تأکید بر اینکه یکی از مهم ترین 
برنامه هــای ما در اســتان ایجاد ســتاد 
گیاهــان دارویی بوده کــه خروجی این 

ستاد منجر به تدوین یک برنامه 10 ساله 
برای توســعه گیاهان دارویی شد، افزود: 
در صورتی که این برنامه بعد از 10 سال 
تحقق پیدا کند، سطح زیر کشت گیاهان 
دارویی اســتان 18 هزار هکتار افزایش 

پیدا خواهد کرد.
رئیــس ســازمان جهاد کشــاورزی 
لرســتان با بیان اینکه در این راستا 45 
هزار فرصت شــغلی به صورت مستقیم 
و غیر مســتقیم در قالب 27 هزار شــغل 
مستقیم و 17 هزار شغل غیر مستقیم در 
اســتان ایجاد خواهد شد، ادامه داد: این 
امر مســتلزم این بوده که سالیانه حدود 
30 میلیارد تومــان اعتبار و در مجموع 
طی 10 سال حدود 300 میلیارد تومان 

اعتبار داشته باشیم.
کشــت ســه گیاه دارویی در اولویت 

است
حسنی مقدم با بیان اینکه با این اعتبار 
بخشی از هزینه های کشت به کشاورزان 
پرداخت می شــود، گفت: کشت سه گیاه 
و  »گل محمدی«  »موســیر«،  دارویــی 

»زعفران« در اولویت کاری ما است.
وی با اشــاره به اینکه امیدواریم این 
برنامه از سال آینده عملیاتی شود، افزود: 
اقدامات لازم برای تأمین اعتبار این طرح 

صورت گرفته است.
رئیــس ســازمان جهاد کشــاورزی 
لرســتان تصریح کرد: تقریباً اجرای این 
برنامه مورد تأیید اســتاندار و همچنین 
وزیر جهاد کشــاورزی قرار گرفته و سال 
1400، سال شروع این برنامه خواهد بود.

مسئولان مشکلات میدان دام بروجرد را برطرف کنند
ســپهرغرب، گروه خبر: نماینده 
در  اشــترینان  و  بروجــرد  مردم 
مجلس شورای اسلامی گفت: میدان 
مشکلات  بروجرد  شهرســتان  دام 
مختلفی دارد که لازم است مسئولان 

مشکلات آن را برطرف کنند.
عباس گودرزی به لزوم برطرف کردن 
مشــکلات میدان دام بروجرد تأکید کرد 
گفت: کلیه دام های پرورش شده دامداران 
در ایــن میدان در معرض فــروش قرار 
می گیرد و تعداد زیــادی از این دام های 
پرورش یافته نیز به کلان شهرها در سطح 

کشور صادر می شود.
وی با بیان اینکه کشــتارگاه بروجرد 
و میــدان دام این شهرســتان به لحاظ 
موقعیت جغرافیایــی و نحوه عرضه دام 
به کلان شــهرها حرف اول را در کشــور 
می زنــد افــزود: با وجود این شــرایط و 

موقعیــت خاص کــه میــدان دام این 
شهرســتان در استان و کشــور دارد اما 
متأســفانه کمبودهایــی هــم دارد که 
ســبب رنجش مردم شــده است و چون 
اکثر مــردم و مراجعه کنندگان از قشــر 
ضعیف و آســیب پذیر هستند که باید به 

خواسته های آن ها اهمیت داد.
نماینــده مردم بروجرد و اشــترینان 
در مجلس شورای اســلامی عنوان کرد: 
اکثر کسانی که در این میدان داد و ستد 
می کنند دارای تحصیلات بالایی هستند 
که به ناچار وارد این حرفه شده اند و تنها 
حلال بودن درآمد، برایشان مهم است و 

این که نمی خواهند بیکار باشند.
گودرزی بیان کرد: کمبود و مشــکل 
فضای فیزیکی از مشکلات عمده میدان 
دام بروجــرد اســت که ایــن فضا و این 
حجم از میدان پاسخگوی نیاز خریداران 

و مراجعه کنندگان نیست و با وجود صادر 
کردن دام به شهرهای دیگر نیاز است که 
مکان بزرگ تری برای این منظور در نظر 

گرفته شود.
وی با اشاره به رعایت نکات بهداشتی 
در شــرایط حــاد کنونی خاطر نشــان 
کرد: مــوارد بهداشــتی از اصول مهم و 
نکات مهمی ســت که باید حتماً در این 
محل و در این میدان رعایت شــود ولی 
اجازه  این  تعداد مراجعه کننده  متأسفانه 
را نمی دهــد و خواه ناخــواه بــرای همه 

مشکلاتی را فراهم می کند.
وی گفت: از مشکلات عمده دیگر این 
میدان دام فضای کم پارکینگ است که 
مشــکلاتی را در کسب و کار ایجاد کرده 
و تردد را برای فروشــندگان و خریداران 

سخت کرده است.
نماینده مردم بروجرد و اشترینان در 

مجلس تصریح کــرد: بحث زیر گذر این 
میدان از مشــکلات دیگر است که باید 
برطرف شــود، از 24 باکــس، 21 مورد 
تکمیل شــده ولی به دلیل کوتاهی های 
که صــورت گرفت تعدادی از باکس ها را 
پیمانــکار در خارج از اســتان به فروش 
رســانده است، با ورود دستگاه قضایی به 
این مورد منتظریم تا مشکلات این بخش 

به زودی برطرف شود.
گــودرزی اظهار کرد: مجموعه علل و 
عوامل دست به دســت هم داده است تا 
این شــرایط را برای میدان دام بروجرد 
باید  بنابراین مســئولان  به وجــود آورد 
وارد عمل شــوند تا مشکلات این میدان 
حل شود.کســانی کــه در این محل کار 
می کننــد در واقع ســهم به ســزایی در 
اقتصاد کشــور دارند و شایسته نیست از 

این کمبودها رنج ببرند.

خطر در کمین منابع آبی شرق کرمانشاه
معاون  خبر:  گروه  ســپهرغرب، 
استان  محیط زیست  پایش  و  نظارت 
آبی  منابع  وضعیت  درباره  کرمانشاه 
شرق استان کرمانشاه به دلیل کشت 
ابراز  برنج  آب بر خصوصاً  محصولات 

نگرانی کرد.
آذر ولــی زاده بــا بیــان اینکــه طی 
بررســی های صورت گرفته، تمام دنیا و 
از جمله ایران و اســتان کرمانشــاه طی 
ســال های آینــده با بحــران جدی آب 
مواجــه خواهند بــود، اظهار کــرد: این 
نگرانی درباره وضعیت منابع آبی اســتان 
کرمانشاه خصوصاً منابع آبی شرق استان 

بسیار جدی است.
وی ادامه داد: آنچه مشــخص اســت 
به دلیل کشــت محصولات آب بر مدام در 
حال از دســت دادن منابع آب سطحی و 
زیرزمینی هســتیم که این مشکل برای 
برخی منابع مانند رودخانه »گاماسیاب« 

بیشتر است.
معاون نظارت و پایش محیط زیســت 
از مهم ترین  اســتان کرمانشــاه یکــی 
کشــت های پر مصرف در شرق کرمانشاه 
را برنج اعلام کرد و یادآور شد: هر هکتار 
برنــج تا حدود 20 هــزار مترمکعب آب 
مصــرف می کند که عمدتــاً هم از محل 

آب های سطحی تأمین می شود.

البته  کــرد:  خاطرنشــان  ولــی زاده 
نیز مانند  کشــت های پرمصرف دیگری 
چغندر و ذرت هم در این محدوده داریم 
که به از دســت رفتن منابــع آب دامن 

می زند.
وی از معضــل کشــت محصــولات 
آب بر به عنــوان یک بحــران جدی یاد 
کرد که بارهــا در کارگروه های تخصصی 

مطــرح و نامه ها و اخطارهای لازم نیز به 
دســتگاه های مربوطه برای جلوگیری از 
برداشــت آب برای محصولات پرمصرف 

داده شده است.
معاون نظارت و پایش محیط  زیســت 
استان کرمانشــاه تأکید کرد: قرار است 
برای حل این معضل برنامه ای با همکاری 
امور آب و جهاد کشاورزی با هدف تعیین 

کشت های جایگزین طراحی شود.
ولی زاده ابراز امیــدواری کرد، با اجرای 
این برنامه، از سال آینده با مشکل کمتری 

در زمینه کشت های آب بر مواجه باشیم.
وی گفت: همچنین مقرر شده میزان 
برداشــت از منابع آبی بر اســاس نوع و 
میزان کشــت مشخص شــود تا امکان 
اضافه برداشــت خصوصاً از چاه ها وجود 
نداشته باشــد که برای این منظور لازم 
اســت چاه ها مجز به کنتور هوشــمند 

شوند.


